

# Stenløse - Veksø Menighedsråd

## Referat af Ordinært menighedsrådsmøde Torsdag den 18. juni 2026 kl. 19.00 i Stenløse sognegård

Mødedeltagere: Flemming (Formand), Anders (præst), Peter (MR), Kirsten N (Kasserer/Kirkeværge), Susanne (MR), Marianne (MR/referent), Mette (MR), Jes (præst), Sten (MR), Susan (Kordegne), Heidi (MR), Eskil (Provst), Anne (MR), Helle (præst).

Afbud: Poul (MR), Helle (MR), Stine Helene (Præst), Pia (Kirkegårdsleder), Michael (MR), Christian (MR), Kirsten J (Personaleansvarlig).

| Punkt | Omhandlende                                                                                                                                                                                   | Beslutning/referat                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        |
|-------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| 1     | Godkendelse af dagsordenen                                                                                                                                                                    | Dagsorden er godkendt                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     |
| 2     | Orientering fra formanden<br><br>Herunder gennemgang af det antal medlemmer vi skal være efter valget. Skal vi helt konkret se på antallet? I givet fald skal det besluttet på næste MR-møde. | Der er få, der tilgår MRs fællespostkasse.<br><br>Helle (præst) er blevet forlænget i sin konstituering til udgangen af august.<br><br>Der er pt usikkerhed om vores økonomiske situation, men det bliver afklaret med Provstikontoret. Derudover afventer vi svar på en forsikringssag.<br><br>Drøftelse af antal medlemmer vi skal være efter valget. Skal vi helt konkret se på antallet? Det besluttet, at afstemningen på valgdagen afgør, hvad næste skridt bliver. |
| 3     | Orientering fra præsterne                                                                                                                                                                     | Jes: Der har været afholdt skoleuger i de sidste tre uger.<br>Bøn under bøgen er afholdt i Slagslunde Skov. Der var desværre ikke så mange deltagere.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     |

|   |                                           |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
|---|-------------------------------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|   |                                           | <p>Præstegruppen drøfter videre om der kan være andre tiltag ift. 2. Pinsedag.</p> <p>Eskil og Anders: Anders og Eskil har været i Armenien på studietur med andre kollegaer fra Provstiet.</p> <p>Eskil minder om, at der er sommergudstjeneste på søndag i præstegårdshaven.</p> <p>Helle: Er glad for at være her og oplever stor opbakning fra fast personale. Den første tid har Helle arbejdet med konfirmanderne.</p> |
| 4 | Orientering fra personalerepræsentanten   | <p>Susan: Tak for møde i fredags, hvor der var mulighed for at evaluere på blandt andet konfirmationsforberedelser og konfirmationsdagene. Deltagerne var alle ansatte og frivillige. Der orienteres desuden om, at der er mange dåb og vielser i øjeblikket.</p>                                                                                                                                                            |
| 5 | Orientering fra udvalg:                   |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
|   | <p>KKU</p> <p>Stenløse:</p> <p>Veksø:</p> | <p><b>KKU Stenløse:</b></p> <p>Vores buksbomme er ramt af den berømte larve, der huserer alle steder i øjeblikket i Danmark. Vi er i gang med at fjerne vores buksbomme og reetablere med taks.</p> <p>Der orienteres desuden om, at der er kirkegårdsvandring den 25. august 2026.</p> <p>Ligeledes er vi i gang med at lave et blad vedr. Stenløse Kirkegård, som bliver i samme format som Kirkeliv.</p>                  |

|  |                    |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             |
|--|--------------------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|  |                    | <p>Der er stor efterspørgsel på anonyme fællesgrave.</p> <p><b>KKU Veksø:</b><br/>Flere ting er besluttet og disse er i gang med at blive effektueret.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  |
|  | Kirkeværger        | <p><b>Veksø:</b><br/>Dialog med kommune og entreprenør ift. beplantning efter fjernvarmeprojektet.</p> <p>Skal vi fortsat fremadrettet støtte Veksø byfest? Punkt kommer på herom til næste MR møde.</p> <p><b>Stenløse:</b><br/>Der har været besøg fra en konservator, ift. at altertavlen skal gøres ren. På baggrund af besøget må vi forvente, at en alm. rengøring som udgangspunkt ikke er nok, hvilket vi afventer endeligt svar på fra Nationalmuseet, herunder hvad der skal ske, for at den bliver pæn igen.</p> |
|  | Præstegårdsudvalg  | Intet nyt                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   |
|  | Kasserer           | Intet nyt                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   |
|  | Personaleansvarlig | Formanden orienterer for den personalesvarlige: Der er gennemført en APV, og der er nogle punkter, som den personaleansvarlige vil tage aktion på.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          |
|  | Øvrige udvalg:     | Orgeludvalg: Det forventes, at orgelet er klar midt september. Slut september er der planlagt orgelgudstjeneste.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            |

|           |                                                                                        |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      |
|-----------|----------------------------------------------------------------------------------------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|           |                                                                                        | Vaskeplads til kirkegårdens maskiner kræver, at man skal tilsluttes kloaknettet. Der er snart gået et år ift. at finde en løsning. Status er, at Novafos har meddelt, at vi kan tilsluttes deres kloakafløb. Det koster mange penge, da vi betragtes, som en erhvervsvirksomhed. Derfor er der fortsat ikke nogen endelig afklaring. |
| <b>6</b>  | Invitation til Landemode.<br>Bilag vedlagt                                             | Tilmelding til formanden senest den 15. august 2026. Ved mere end 5 deltagere bookes bus, så der kan være fælleskørsel.                                                                                                                                                                                                              |
| <b>7</b>  | Indstilling om døbefont i Stenløse Kirke.<br>Bilag vedlagt                             | Der er stemning for, at døbefonten flyttes, men kun for en periode på 14 dage, startende ved krybbespillet.                                                                                                                                                                                                                          |
| <b>8</b>  | Indstilling om mekaniske flagstænger.<br>Bilag vedlagt                                 | Der er supplerende spørgsmål, som Flemming undersøger og vender retur med svar på til næste MR-møde.                                                                                                                                                                                                                                 |
| <b>9</b>  | Indstilling om beredskabsplan. Generel info fra FSK, samt lokal plan.<br>Bilag vedlagt | Det besluttes, at Arb.grp. mødes med Eskil, når Eskil har talt med Egedal og Frederikssund Kommune (efter sommerferien).                                                                                                                                                                                                             |
| <b>10</b> | Indstilling om præstegårde fra Sten Krarup.<br>Bilag vedlagt                           | MRs indstiller til, at præstegårdsudvalget nedlægges samt pasning og vedligeholdelse henlægges til de to kirke- og kirkegårdsudvalg ansvar. Der kommer en indstilling herom til næste MR møde august 2026.                                                                                                                           |
| <b>11</b> | Indstilling fra arbejdsgruppe - Det videre arbejde                                     | De ønsker, der måtte være, og som der kan tages action på nu, skal ske;                                                                                                                                                                                                                                                              |

|           |               |                                                                                                                                                                        |
|-----------|---------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|           | Bilag vedlagt | fx december måneds planlægning. Ift. videre proces tages der beslutning om spor i januar 2027, når det nye MR er sat.                                                  |
| <b>12</b> | Eventuelt     | <p>Skoletjenesten vil gerne komme og besøge os på et MR-møde. Det kan blive i det nye MR.</p> <p>Aktivitetsudvalget drøfter kommende julekoncerter med organisten.</p> |